

## EVIDENCE

*(Recorded by Electronic Apparatus)**[Texte]*

Thursday, November 22, 1984

• 1535

**The Clerk of the Committee:** Hon. members, I see a quorum. Your first item of business this afternoon is to elect a chairman of this committee. I am ready to receive motions to that effect.

**Mr. Speyer:** Madam Clerk, I move that Blaine Thacker be the chairman of this standing committee of the House of Commons.

**Mr. Kaplan:** I second that motion.

• 1540

**The Clerk:** Any other motions?

It has been moved by Mr. Speyer, seconded by Mr. Kaplan, that Mr. Blaine Thacker, member for the Electoral District of Lethbridge—Foothills, do take the Chair of this committee as chairman.

Motion agreed to

**The Clerk:** I declare Mr. Thacker the duly elected chairman of this committee. Mr. Thacker.

**The Chairman:** Madam Clerk and lady and gentlemen of the committee, I certainly thank you for the privilege of leading you in these important days ahead. Already I see we have over 89 references under the Access to Information Act. We have Bill C-3, and we have the estimates. And we are going to have bills which, by the looks of it, will be socially divisive in the country and difficult to reconcile. So I think it is going to be incumbent upon us to work hard and apply our wisdom wisely.

I now call the item of the election of a vice-chairman. Mr. Speyer.

**Mr. Speyer:** I move that Pierre Cadieux be the vice-chairman of this committee.

**The Chairman:** It has been moved by Mr. Speyer that Mr. Cadieux be the vice-chairman of the committee. Is that agreed?

Motion agreed to

**The Chairman:** Welcome, Mr. Cadieux, to the important job. Would you care to say a few words?

**Mr. Cadieux:** Mr. Chairman, I think you have summarized just about everything I could say. So I will just go along with those kind words and hope we will be able to carry on business here as effectively as possible. I thank you for the nomination.

**The Chairman:** I will correct the record. While it is not absolutely necessary to have a seconder, Mr. Svend Robinson had his hand up and, therefore, I think the record should show

## TÉMOIGNAGES

*(Enregistrement électronique)**[Traduction]*

Le jeudi 22 novembre 1984

**Le greffier du Comité:** Mesdames et messieurs, nous avons le quorum. Votre premier point à l'ordre du jour cet après-midi sera l'élection d'un président du Comité. Je suis prêt à entendre des motions à cet effet.

**M. Speyer:** Madame le greffier, je propose que Blaine Thacker soit président de ce Comité permanent de la Chambre des communes.

**M. Kaplan:** J'appuie la motion.

**Le greffier:** Y a-t-il d'autres motions?

M. Speyer, appuyé de M. Kaplan, propose que M. Blaine Thacker, député de la circonscription de Lethbridge—Foothills, assume la présidence de ce Comité.

La motion est adoptée.

**Le greffier:** Je déclare M. Thacker le président dûment élu de ce Comité. Monsieur Thacker.

**Le président:** Madame le greffier, mesdames et messieurs, je vous remercie du privilège que vous m'accordez de présider vos travaux dans cette période importante qui nous attend. Je constate que nous sommes déjà saisis de 89 renvois en vertu de la Loi sur l'accès à l'information. Nous sommes saisis du Bill C-3 et nous devons examiner le Budget. D'autres projets de loi sont en préparation qui susciteront probablement des controverses dans le pays et qu'il faudra peser avec soin. C'est donc un lourd travail qui nous attend et qui nécessitera toute notre sagesse.

Nous allons procéder maintenant à l'élection du vice-président. Monsieur Speyer.

**M. Speyer:** Je propose que Pierre Cadieux soit élu vice-président du Comité.

**Le président:** M. Speyer propose que M. Cadieux soit nommé vice-président du Comité. La motion est-elle adoptée?

La motion est adoptée.

**Le président:** Je vous souhaite la bienvenue, monsieur Cadieux, dans cette fonction importante. Aimerez-vous dire quelques mots?

**M. Cadieux:** Monsieur le président, je crois que vous avez très bien résumé tout ce que je pourrais dire. Je m'en tiendrai donc à ces aimables paroles sinon pour exprimer l'espoir que nous saurons mener nos travaux de la façon la plus efficace possible. Je vous remercie de mon élection.

**Le président:** Je dois apporter un rectificatif. Il n'est pas absolument indispensable qu'un deuxième député appuie la motion de nomination, M. Svend Robinson avait levé la main